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Stimate Domnule Ministru,

Vă aduc la cunoștință faptul că la întrebarea pe care v-am adresat-o, formulată în ședința 
Senatului din data de 15.10.2018, având ca obiect “Analiza efectelor Legii nr.169/2017”, am 

primit un răspuns neconvingător și oarecum superficial. Pentru aceasta, revin și vă aduc în 
atenție următoarele:

• Cu privire la primul punct din întrebare și anume: în ce măsură a fost realizat până în 

prezent scopul declarat al acestui act normativ, anume acela de a rezolva 

problemele sistemului penitenciar din România privind supraaglomerarea și 
condițiile de detenție?
Îmi este prezentată dinamica efectivelor de deținuți și a deficitului de locuri de cazare 

raportat la spațiul minim individual de 4m2 la nivelul sistemului penitenciar de unde 

rezultă o reducere cu aproximativ 3800 a deficitului de locuri de cazare, în special în 

ultimul an. Vă rog să îmi comunicați domnule ministru, dacă aceastu reducere a 

deficitului de locuri de cazare, raportată la un număr de aproximativ 12.500 deținuți 

eliberați ca urmare a aplicării dispozițiilor Legii nr.269/2017 poate constitui un argument 

care să susțină faptul că în acest fel se vor rezolva problemele sistemului penitenciar din 
România, îndeosebi în ceea ce privește supraaglomerarea și condițiile de detenție.



• Cu privire la al doilea punct din întrebare și anume: care este influența pe care au 

avut-o dispozițiile acestei legi asupra ratei infracționalității din țara noastră, până 
la această dată?
Îmi faceți cunoscut doar numărul deținuților care au beneficiat de prevederile Legii nr. 

169/2017. Ținând cont de faptul că aveți suficiente date la dispoziție până în acest 

moment, vă solicit să îmi răspundeți concret la întrebarea înainte menționată.

• Cu privire la al treilea punct din întrebare potrivit căruia: luând în considerare faptul că, 
potrivit legii, la acordarea beneficiilor compensatorii nu se ține cont de natura 

infracțiunilor comise iar o mare parte dintre persoanele puse în libertate au comis 

noi infracțiuni ajungând din nou în detenție, aveți în vedere inițierea demersurilor 
necesare pentru modificarea acestei legi în sensul schimbării naturii juridice a 

recursului compensatoriu dintr-un drept recunoscut condamnatului la reducerea 

pedepsei pentru executarea acesteia în condiții necorespunzătoare într-o vocație 

la liberare condiționată, așa cum a fost prevăzut în proiectul de lege inițiat de 

Guvern?
Printre altele îmi comunicați și faptul că soluția adoptată cu ocazia dezbaterilor 

parlamentare cu privire la proiectul de act normativ devenit ulterior Legea nr. 169/2017 

reprezintă ultima voință a legiuitorului parlamentar și este respectată ca atare. Acest fapt 

este de la sine înțeles și nu reprezintă un răspuns la întrebarea înainte menționată. 
Având în vedere pericolul social reprezentat de conduita unei părți semnificative dintre 

persoanele puse în libertate prin acordarea beneficiilor compensatorii, în sensul că 

aceștia au comis noi infracțiuni și implicit au produs noi victime, consider că se impune o 

abordare responsabilă a acestui aspect. În calitate de membru al Guvernului, atunci 

când în urma aplicării prevederilor unui act normativ apar suficiente elemente prin care 
se evidențiază afectarea interesului general public, aveți posibilitatea și, aș spune, chiar 

obligația să interveniți pentru adoptarea unor măsuri imediate. Prin urmare, domnule 

ministru, vă întreb încă o dată, dacă veți iniția demersurile necesare pentru modificarea 

acestei legi în sensul schimbării naturii juridice a recursului compensatoriu dintr-un drept 

recunoscut condamnatului la reducerea pedepsei pentru executarea acesteia în condiții 

necorespunzătoare într-o vocație la liberare condiționată?
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